

Title (en)

Claw connection for toy and model railways.

Title (de)

Klauenkupplung für Spiel- und Modellbahnen.

Title (fr)

Accouplement à griffes pour véhicules-jouets et modèles réduits de chemins de fer.

Publication

**EP 0306666 A1 19890315 (DE)**

Application

**EP 88111375 A 19880715**

Priority

DE 3728240 A 19870825

Abstract (en)

The claw connection for toy and model railways has pre-uncoupling devices, a claw (7) which can be hooked from the side into a rigid hook of the respective counter-bearing part and can be swivelled in a horizontal plane, a bearing pin (8), which is mounted in a borehole and can be lifted out of its coupling position upwards against the force of gravity into an uncoupling position by means of a coupling lever of an uncoupling siding, said coupling lever engaging on a downwardly projecting uncoupling bolt (20), the design (10) being such that it has an outer arm (7a), which can be hooked into the rigid hook (2), and an inner arm (7b) which is bent at approximately 90 DEG to said outer arm, that the bearing borehole and the bearing pin are arranged in each case on the outer edge of the bearing part or the claw, that the bearing part has a striking mandrel (24) for the inner arm of the claw of the respective counter-coupling part. The design of the bearing is such that, when it is lifted, the claw is swivelled inwards via a forced guide and placed on the counter-bearing part, and the striking mandrel is dimensioned in such a way that it both prevents the respective counter-claw from swivelling outwards into an uncoupling position and, in banking operation, the swivelling-outwards of an inwardly placed claw is impeded, the bearing borehole (8a) for the bearing pin being conically widened towards the bottom, at least on one side, to avoid becoming jammed when rising. <IMAGE>

Abstract (de)

Klauenkupplung für Spiel- und Modellbahnen mit Voreinkupplungen, mit einer in einem starren Haken des jeweiligen Gegen-Lagerteils von der Seite einhakbaren, in einer horizontalen Ebene schwenkbaren Klaue (7), mit einem in einer Bohrung gelagerten Lagerzapfen (8), die durch einen an einem nach unten überstehenden Entkupplungsbolzen (20) angreifenden Kupplungsheber eines Entkupplungsgleises gegen die Schwerkraft nach oben aus ihrer Kupplungsstellung in eine Entkupplungsstellung aushebbar ist, wobei die Ausbildung 10 so getroffen ist, einen in den starren Haken (2) einhakbaren äußeren Arm (7a) und einen um ca. 90° dazu abgewinkelten inneren Arm (7b) aufweist, daß die Lagerbohrung und der Lagerzapfen jeweils am äußeren Rand des Lagerteils bzw. der Klaue angeordnet sind, daß das Lagerteil einen Anlaufdorn (24) für den inneren Arm der Klaue des jeweiligen Gegen-Kupplungsteils aufweist, daß die Lagerausbildung so getroffen ist, daß beim Anheben die Klaue über eine Zwangsführung nach innen geschwenkt und auf dem Gegen-Lagerteil abgelegt wird, und daß der Anlaufdorn so bemessen ist, daß er sowohl ein Aufschwenken der jeweiligen Gegenklaue nach außen in eine Entkupplungsstellung verhindert, als auch im Schiebebetrieb eine einwärts abgelegte Klaue an einer Verschwenkung nach außen gehindert ist, wobei die Lagerbohrung (8a) für den Lagerzapfen - zur Vermeidung eines Sich-Verkeilens beim Hochsteigen - wenigstens einseitig nach unten konisch erweitert ist.

IPC 1-7

**A63H 19/18**

IPC 8 full level

**A63H 19/18** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A63H 19/18** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

[AD] EP 0230897 A2 19870805 - FLEISCHMANN GEB [DE]

Cited by

DE102005020800B4

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0306666 A1 19890315; EP 0306666 B1 19911009; AT E68100 T1 19911015; DE 3728240 C1 19890323; DE 3865406 D1 19911114;**  
US 4893716 A 19900116

DOCDB simple family (application)

**EP 88111375 A 19880715; AT 88111375 T 19880715; DE 3728240 A 19870825; DE 3865406 T 19880715; US 23534688 A 19880823**